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نماینده مردم سنندج در مجلس تاکید کرد: قیمت ها 
در بازار سرســام آور و نا امیدکننده است، قدرت 
خرید مردم پایین نیامده ، قدرت خرید مردم سقوط 

کرده است.
سید مهدی فرشادان در نشست علنی دیروزمجلس در نطق 
 میان دســتور گفت: نمایندگان اقــوام و فرهنگ ها، همه ما 
می دانیم، کلمه انقلاب به معنی دگرگونی و تغییر اساسی است و 
مجلس انقلابی یعنی مجلس تحول خواه، مجلس فعال و طرفدار 
انقلاب. در جایگاه نماینده مستقل کردستان بعد از 8سال تجربه 
بر اساس سیاست کلان »اثرناپذیری از جوزدگی و ملاحظات 
جناحی« نمی خواهم یک طرفه به قاضی بروم و تلاش های 
دولت را نادیده بگیرم شاید بهترین تعبیر برای دولت سیزدهم، 
دولت مردمی در میدان اســت چه میدان داخلی چه سیاست 
خارجی.نماینده مردم سنندج، دیواندره، کامیاران در مجلس ادامه 
داد: جناب آقای رئیســی دولت سیزدهم صدای مطالبه گری 
فرهنگیان را شنید، رتبه بندی معلمان قابل تقدیر است اما این 
طرح به تنهایی نمی تواند رشد همه جانبه شاخص های توسعه 
نظام آموزشی را محقق کند. صدای مطالبه گری دهک های 
پایین جامعه شــنیده شــد طرح عادلانه کردن یارانه ها قابل 
 تحسین است اما در مقابل تورم افسارگسیخته و بیکاری این طرح

 نمی تواند بهبود اقتصادی مدنظر شما را حاصل کند.
وی بیان کرد: اگر هیات دولت سیاست حذف ارز ترجیحی و 
طرح کمک معیشــتی را مانع گرانی نان، دارو و بنزین می داند 
مبارک است اما وقتی قیمت یک کیلو گوشت مرغ به 110 هزار 
تومان می رسد یعنی دولت در سیاست اقتصادی اش اشتباه کرده، 
قیمت ها در بازار سرسام آور و نا امیدکننده است، قدرت خرید 

مردم پایین نیامده ، قدرت خرید مردم سقوط کرده است.

این نماینده مجلس بیان کرد: جناب آقای رئیسی، نگاه ویژه 
شما به کردستان را در سه دیدار خصوصی درک کردم، بودجه 
استان کردستان در سال 1402 به بیش از 3 هزار و 600 میلیارد 
تومان رســید، معضل آب شرب سنندج حل شد، قرار است راه 
آهن سنندج تا مهرماه امسال افتتاح شود. جاده های کردستان 
همچنان قتلگاه و قصابخانه انسانی است اما آقای بذرپاش وزیر 
راه آن را در اولویت توســعه قرار داده اســت همه این ها قابل 

قدردانی است اما جناب آقای رئیسی این تمام ماجرا نیست.
فرشــادان مطرح کرد: در چارچوب سیاست دوگانه »تقریب 
یا تخریب« بنــده راه همکاری و هم افزایی را در مقابل دولت 
سیزدهم در پیش گرفته ام و به فرموده رهبر انقلاب با » صداقت 
و حریت و صراحت« به دستگاه های مسئول و دولتی، شفاف 

تذکر می دهم: مطالبات مردم کردستان را بشنوید.
وی افــزود: به وزیر کار تذکر می دهــم وضعیت بیکاری و 
اشتغال در کردستان بحرانی است، آیا ساماندهی کولبران، فقط 
ســرگرمی رسانه ای است؟ به مجموعه راه و شهرسازی تذکر 
می دهم لطفا گشته شدن هر روزه مردم و مسافران در جاده های 
اســتان کردستان به خود بیایید، افتتاح راه آهن سنندج، تعیین 
تکلیف فرودگاه نیمه تعطیل سنندج، توسعه راه های روستایی 
در کردســتان و اتمام پروژه 20 ســاله کریدور شمال- جنوب 
خواسته اصلی مردم کردستان است.این نماینده مجلس اظهار 
داشت: آقای عین الهی، برای درمانگاه و داروخانه شبانه روزی 
در شهرهای حســین آباد، موچش و شویشه با صدها روستا، 
چاره ای بیندیشید. آقای مهندس ضرغامی، وزیر میراث فرهنگی، 

بر اساس کدام قانون اداره میراث فرهنگی تکاب استان مجاور 
مجوز ساخت و ساز غیر قانونی در حریم غار کرفتوی دیواندره 
را صادر کرده است؟فرشــادان گفت: مخاطب من هیات دولت 
 است، دولت هر چه می بافد نماینده عالی دولت در کردستان پنبه 
می کند. هشدارهای مرا دلسوزی بدانید نه تشر و تخریب. سکوت 
رئیس جمهور و وزیر کشور، درباره تخلفات استاندار کردستان و 
معاون ایشان در حق نیروهای تحصیلکرده در کردستان از مرز 
مصلحت اندیشی گذشته و به چشم پوشی از گناه تبدیل شده 
است. نماینده عالی دولت در کردستان باید بفهمد، تراز عالی بودن 
چیست، نه اینکه مدیریت و سیاست را به سطح هم مدرسه ای و 

همشهری و دوست بازی تنزل دهد.
وی مطرح کرد: آقای وحیدی وزیر کشــور، کار از همشهری 
بازی گذشته، در کردستان من، نیروهای نخبه و تحصیلکرده را 
قلع و قمع می کنند، اگر به حذف کردن نیروهای بومی توسط 
مدیران ارشد در کردستان خاتمه ندهید، تخلف به گردن وزارت 
کشور می افتد و باید در پیشگاه خداوند و قانون، به نخبگان کُرد 
پاسخگو باشید. انتخاب یا ابقای بیش از 70 مدیر ارشد و مدیر کل 
از زادگاه استاندار کردستان، تکرار می کنم انتصاب 70 مدیر ارشد 
و میانی از زادگاه استاندار کردستان برای پست های مدیریتی 
چه توجیهی دارد؟ جز دهن کجبی به نخبگان 10 شهرستان 
دیگر استان؟! مگر قحط الرجال است؟! البته اعلام اسناد و آمار 
انتصابات ناعادلانه در کردستان فقط یک هشدار است و شرح 
سایر موارد حدیث هفتاد من کاغذ می شود. آقای وحیدی، اگر 
استاندار کردستان قابل توجیه نیست، لطفا چاره اندیشی کنید و 

فردی از جنس خودمان را در این پست بگمارید.
این نماینده مجلس اظهار داشــت: رهبر انقلاب در دیدار با 
نمایندگان مجلس فرمودند: قانون گذاری، »جاده سازی« و ریل 

گذاری اســت. یا انتصاب مدیر توانا، ریل گذاری نیست؟ بدون 
تردید فارغ از زیر ساخت های فنی و اقتصادی، انتخاب نیروی 
انسانی کارآمد، بخشی از مفاهیم ریل گذاری از نگاه ایشان است.
وی افزود: مخاطب من رئیس دولت است، استاندار کردستان 
از روز اول نماینده دولت نبوده و نیست، ایشان نماینده تعدادی از 
هم کلاسی ها و همشهری های خود است. بی کفایتی یعنی در 
گرمای تابستان برای تامین آب شرب دیواندره درمانده شوید و از 
اطفای حریق در جنگل های مریوان ناتوان باشید.آقای رئیسی به 
تعبیر رهبر معظم انقلاب، قوم کُرد از پیشرفته ترین اقوام ایرانی 
هســتند. ماهیت این تعبیر حکیمانه برای ما کُردها یک سند 
بالادستی در حوزه تمدن و فرهنگ است، همچنان این ایشان در 
سال 88 کردستان را استانی فرهنگی نامیدند. بنابراین ضروری 
است نمایندگان دولت ها در کردستان به این استان بالادستی 
رجوع کنند.فرشــادان مطرح کرد: »ظرفیت های کردستان، 
نخبگان کُرد« و »سرمایه اجتماعی کُردها« در نظام اداری، فاقد 
امنیت شغلی و تکریم هستند.  چالش بنده با نماینده دولت در 
کردستان، چالش ناعدالتی است. بودجه اختصاصی کردستان، بی 
سابقه است، از همین تریبون از دولت تشکرمی کنم اما مدیران 
ارشد در کردستان، تشخیص هزینه کرد و توسعه زیر ساخته ها 
را ندارند. تیم دولت در کردستان مفهوم عقب افتادگی اقتصادی 
را تشخیص نمی دهد بنابراین هیچ راهکاری برای برون رفت 
هم ندارد.نماینده مردم سنندج در مجلس گفت: گفتمان توسعه 
محور و توسعه اقتصادی در کردستان مطالبه من است، نخبگان 
و تحصیلکردگان کُرد و اهل سنت را در سطوح استانی و کشوری 
به حاشیه رانده اند. عده ای می خواهند جامعه کردستان دو قطبی 
کنند، دوقطبی کردن آینده سیاسی کردستان را به خطر می اندازد 

در خواست می کنم نهادهای مسئول هوشیار باشند.

نماینده مردم سنندج در مجلس:

قدرت خرید مردم کم نشده، سقوط کرده است
رئیسی در جریان بازدید از رسانه ملی:

باید گره های ذهنی جوانان را باز کنیم
رئیس جمهور صبح دیروز در بازدید از رسانه ملی گفت: کار ما در دولت و کار 

شما در رسانه ملی باز کردن گره های ذهنی مردم و به ویژه جوانان است.
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور دیروز در بازدید از رسانه ملی گفت: معیشت 
مردم اولویت همه ما اســت. در موضوع مهار تورم و رشد تولید، گام های خوبی برداشته شده 
اما برخی نمی خواهند این تلاش ها دیده شــود. به گزارش ایلنا، وی افزود: رســانه ملی نظر 
صاحب نظران و حتی کسانی که مخالف بنده هستند را منتشر کند. کار ما در دولت و کار شما در 

رسانه ملی باز کردن گره های ذهنی مردم و به ویژه جوانان است.

 محمودی: توازنی بین حقوق اداره کار 
و هزینه های زندگی وجود ندارد

نماینده مردم شــهرضا در مجلس تاکید کرد: میزان حقوق بازنشستگان، 
نیروهای مسلح و کارگران متناســب با تورم نیست و این مسئله نیازمند 

تجدیدنظر است.
به گزارش ایسنا، سمیه محمودی، نماینده مردم شهرضا در مجلس در تذکری خطاب به رئیس 
جمهور، بیان کرد: تورم و فشار اقتصادی بیش از پیش بر دوش مردم است و می طلبد تصمیماتی 
برای رفاه و معیشــت مردم اتخاذ شود. میزان حقوق بازنشستگان، نیروهای مسلح و کارگران 
متناسب با تورم نیست و این مسئله نیازمند تجدیدنظر است. کارخانه داران دنبال کارگر هستند و 
کارگران دنبال کار و این مسئله به این دلیل است که توازنی بین حقوق اداره کار و هزینه های 
زندگی وجود ندارد. اگر اقدامی نشود مشاغل کاذب شکل می گیرد و همین مشاغل کاذب اقتصاد 
کشور را دچار مشکل می کند قرار بود مالیات از کسانی که فرار مالیاتی دارند گرفته شود ولی 

اکنون فشار بر کسبه است.

 تولید لوازم خانگی 25 رشد کرد اما...
 تعداد مشتری سقوط کرد

سال گذشــته تولیدات لوازم خانگی تا 25 درصد رشد داشت، اما افزایش 
میزان تولید نتوانست میزان تقاضا را در بازار افزایش دهد. در نتیجه بیشتر 

تولیدات لوازم خانگی به انبارها رفت.
سال گذشته تولیدات لوازم خانگی تا 2۵ درصد رشد داشته است و به نظر می رسد افزایش تولید 
می تواند در رشد اقتصادی کشور موثر باشد؛ اما به اعتقاد کارشناس بازار لوازم خانگی، رشد تولید 
دلیلی بر رشد اقتصادی کشور نیست. زیرا فقط افزایش میزان تولید به معنای موفقیت آن بخش 
اقتصادی نیست، بلکه به همان میزان که رشد تولید محصولات اهمیت دارد، رشد تقاضا هم از 
اهمیت زیادی برخوردار است.رشد تولید اگر همراه با تقاضا نباشد، باعث می شود که محصولات 
در انبارها نگهداری شوند و ماه ها طول بکشد تا محصولات به فروش برسند، که این به معنای 
خواب سرمایه و افزایش هزینه تمام شده کالا است. در نتیجه ادامه چنین روندی نه تنها به اقتصاد 
کشور کمک نمی کند که به بخش تولید ضربه می زند. در این رابطه تحلیل بازار گفت و گویی 

با احسان فدایی، کارشناس لوازم خانگی انجام داده است که در پی می آید:
براســاس آمار وزارت صنعت تولید لوازم خانگی تا 25 درصد رشد داشته 
است. این مساله تا چه اندازه بر روی بازار این صنعت تاثیر گذار بوده است؟

درتولید لوازم خانگی آمارهایی که وزارت صنعت ارایه می کند چندان قابل استناد نیست. زیرا 
برای این مســاله دلایل متعددی وجود دارد. در واقع افزایش تولید در صورتی می تواند کمک 
کننده باشد و به رشد اقتصادی کشور کمک کند که تیراژ تقاضا هم افزایش داشته باشد. یعنی 
صرفا افزایش تولید مهم نیست، بلکه باید گرایش و کشش برای خرید هم در بازاروجود داشته 
باشد، یعنی تقاضا هم به همان نسبت افزایش پیدا کرده باشد. بخش زیادی از تولیدکنندگان لوازم 
خانگی، چشم اندازی که برای خودشان متصور شده بودند، بسیار وسیع بود برای همین تجهیزات 
زیادی برای فعالیتشان خریداری کردند. در این رابطه بحث بر سر این است که در مساله تولید به 
جز یکی دو برند که سهم بسزایی را در بازار لوازم خانگی ایران دارند، سهم بقیه شرکت ها از بازار 

لوازم خانگی بسیار کوچک شده است.
دلیل این که برخی از تولیدکنندگان لوازم خانگی سهم کوچکی در بازار تولید 

دارند چیست؟
دلیل افت تولید برخی تولیدکنندگان لوازم خانگی این است که وقتی میزان تقاضا کم شود، 
میزان تبلیغات کاهش پیدا می کند، سرمایه در گردش هم با کاهش روبه رو می شود، همچنین 
ارایه تسهیلات هم کاهش می یابد. در نتیجه کم کم از میزان فروش کاسته شده و خدمات 
پس از فروش نیز ضعیف می شود. تمامی این ها یک پروسه است که تکرار می شود و شرایط 

تولیدکنندگان را به مرور زمان تغییر می دهد.
درحال حاضر شرایط تولید لوازم خانگی را چگونه ارزیابی می کنید؟

درحال حاضر آمار تولید بسیار خوب است، اما مساله این است که آیا این تولید به همان میزان، 
تقاضا هم داشته است یا نه؟ یک طرف تمامی این جریانات حضور خریداران است که میزان 
تقاضا را در بازار مشخص می کند. باتوجه به شرایط اقتصادی که درحال حاضر بر جامعه و کشور 

حاکم است مردم قدرت خریدشان روز به روز بیشتر کاهش پیدا می کند.
بنابراین خریداران چه زمانی می توانند خرید انجام دهند؟

زمانی که به خریداران تسهیلات بدون بهره داده شود، آنها قدرت خرید بیشتری پیدا می کند، 
ولی درحال حاضر بخش اعظم تولیدکنندگان، دیگر توان تسهیلات دادن به خریداران را ندارند، 

زیرا باید اجناس خود را نقدا به فروش برسانند.
اجناسی که دربازار تولید می شود هر روز با نرخ دلار جدید مواجه است. برای همین نمی شود 
جنسی که امروز تولید شده است، پولش را ده ماه دیگر دریافت کنند، چرا که تا آن زمان آن پول 
دیگر در بازار ارزشی ندارد. به خاطر همین شرایط است که تولید کنندگان مجبورهستند اجناس 
خود را به صورت نقدی بفروشند. درنتیجه فروشنده هم به صورت نقد باید جنسش را به فروش 
برساند، که در چنین شرایطی دیگر خریدار توان خرید نقدی را ندارد.بنابراین، سمت عرضه تاکنون 

قوی عمل کرده است، ولی سمت تقاضا را هنوز نتوانسته ایم تقویتش کنیم.
علت این که بخش تقاضا در صنعت لوازم خانگی تقویت نشــد چه بوده 

است؟
یکی از مهمترین علت هایش این بود، که از مهرماه سال گذشته ارایه تسهیلات توسط بانک ها 
 بسته شد. از سوی دیگرهم تولید کننده ها مجبور شدند به خاطر ثبت کالاهایشان، در پروسه

 4 تا 6 ماهه، بخشی از سرمایه در گردش خودشان را از کشور خارج کنند.
تمامی این موارد باعث می شود که توازن به هم بخورد، وگرنه از حیث آمار تولیدی، تولیدات 
افزایش پیدا می کند؛ اما محصولات تولیدی وارد انبارها شده و به عنوان خواب سرمایه از آن ها 
یاد می شود. اگر با همین شرایط روند تولیدی کشور ادامه پیدا کند، خواب سرمایه آسیب بیشتری 
به تولید می زند، زیرا تولید کننده کالا، محصولاتش بیشتر در انبارها می ماند. این درحالی است که 
هزینه های انبارگردانی، هزینه های نگهداری، هزینه تبلیغات نیز افزایش پیدا می کند. همچنین 
مدت زمانی طول می کشــد تا این محصولات به فروش برسد. در این پروسه زمانی ممکن 
است اجناس جدیدتری وارد بازار شود که مخاطبان بیشتری داشته باشد. این درحالی است که 
هزینه های جاری تولید تغییر نکرده و ماه به ماه باید هزینه ها پرداخت شود، ولی یک وقت هایی 
ممکن است محصولی که امروز تولید شده ده ماه دیگر به فروش برسد. درنتیجه وقتی محصولی 
زیاد در انبار می ماند فقط قیمت تمام شده محصول را مدام بالا می برند. در چنین شرایطی مصرف 
کننده هم مدام از خرید فاصله می گیرد. برای همین مصرف کنندگان یا سمت تعمیر لوازم خانگی 
مــی روند یا این که محصولات فیک ارزان قیمت خریداری می کنند. مردم به دلیل این که 
 بازارهای رقیب می توانند اجناس ارزان قیمت تری تولید کنند به همان سمت و سو گرایش 

پیدا می کنند.
آیا در بخش لوازم خانگی چالش های دیگری هم وجود دارد؟ لطفا آنها را 

هم ذکر فرمایید؟
یکی دیگر از بحران هایی که وجود دارد این است که، هر زمان قیمت ارز و بازارهای موازی 
سودده می شوند، همه مردم نگران این هستند که سرمایه هایشان ممکن است از دست برود. 
بازار ارز، طلا، زمین و موارد دیگر به خاطر این که قیمت هایشان ثابت می ماند و در یک بازده 
مشخصی حرکت می کند مردم بیشتر سمت آنها گرایش دارند. یعنی اولویت اول اکثریت مردم 
این اســت که اگر ســرمایه ای دارند با آن چیزهایی خریداری کنند که در بلند مدت برایشان 
سوده باشد. درواقع محصولاتی مانند لوازم خانگی جزو، نیازهای ثانویه هستند، چرا که این گونه 
محصولات حتی بعد از خرید ارزش خود را از دست داده و دیگر نمی توان آنها را به سرمایه تبدیل 
کرد.مردم به خاطر این که از تورم عقب نمانند و سرمایه های خودشان را از دست ندهند، ترجیح 
دادند که خریدهای خودشان را به تعویق بیاندازند. برای همین مردم سمت خرید ارز و طلا و 
سکه رفتند، زیرا معتقدند این ها تا زمانی که رشد دارد در دست نگه می دارند و هر زمان قیمت ها 
ثابت شد سمت خرید اجناس ثانویه می روند، یعنی تا جایی که به سرمایه هایشان ضرر وارد 
نشود نیازهایشان را به تعویق می اندازند. این به تعویق انداختن باعث می شود که بخش تولید 
همچنان به تولید خود ادامه دهد، زیرا تولید هزینه های خودش را دارد، فروشنده فروش های 
خودش را دارد، گرچه مراجعه کننده و تقاضا کم شده است. این یکی از مسائلی بود که سال 
گذشته، ضربه بسیار بزرگی را به بخش تولید وارد کرد به خصوص به بخش لوازم خانگی ضربه 
بیشتری وارد شد.به خاطر همین ترس هایی که مردم برای از دست دادن سرمایه هایشان داشتند، 
مدام خریدهای خودشان را در بخش لوازم خانگی به تعویق می انداختند. سال گذشته به خاطر 
نوسانات فراوانی که در بخش ارز وجود داشت اکثر مردم به آن سمت و سو کشیده شده و کمتر 
به خرید لوازم خانگی توجه نشان دادند. برای همین بخش تولید لوازم خانگی، خیلی ضربه خورد 
و در نتیجه هزینه های سربار تولید در این بخش بالا رفت.اگر ناامیدی در بازار طلا، ارز و مسکن 
همچنان ادامه پیدا کند، باز هم شاهد این خواهیم بود که مردم خرید خودشان را در بخش لوازم 

خانگی به تعویق می اندازند و سمت آن بازارها می روند.

اخبار کوتاه 

نماینده مردم بروجرد در مجلس در نطق میان دســتور 
خــود با انتقاد از وعده های بر زمین مانده دولت در حوزه 
مسکن، گفت: در افــق ۱۴۰۴ قرار بود با اجرای طرح 
جامع مسکن بازار متعادل شود و براساس سند چشم انداز 
هر خانوار ایرانی یک خانه مستقل داشته باشد  و قرار بود 

۸۰ درصد خانوار ها در مسکن ملکی خود ساکن شوند.
به گزارش خانه ملت،  فاطمه مقصودی در نشست دیروزمجلس در 
نطق میان دستورخودگفت: در حوزه مـسـکـن در افــق 1404 قرار بود 
با اجرای طرح جامع مسکن بازار متعادل شود و براساس سند چشم انداز 
هر خانوار ایرانی یک خانه مســتقل داشته باشد  و قرار بود 80 درصد 
خانوار ها در مسکن ملکی خود ساکن شوند و در کنار آن کاهش قیمت 
و اجاره بها نسبت به سطح درآمد ها به عنوان یکی از نتایج کلان مدنظر  
بود و همچنین قرار بود مسکن مردم را درست کنیم! وی در ادامه یاداور 
شد: کارمند معمولی نمی تواند در مسکن معمولی زندگی کند و حقوق 7 
الی 8 میلیون تومانی کفاف مسکن او را نمی دهد. آیا با 8 تا 10 میلیون 

می توان  زندگی کرد؟ دولت ها و دولت قول داد مسکن درست کند،.  
عهد ما با مردم عزیزمان با همین مردمی که در همه لحظات سخت 
و دشوار پای کار انقلاب الهی مان بوده اند و هستند این بود .نماینده 
مردم در مجلس یازدهم با تاکید بر اینکه مردم جامعه باید در یک حالت 
عادی زندگی بدون استرس و التهاب زندگی کنند، اظهار داشت: صدای 
مردم بلند است و ما در مجلس صدای مردم هستیم.نماینده مردم در 
مجلس یازدهم در ادامه تاکید کرد: امروز در رشد تولید، مهار تورم و در 
راستای محوریت اقتصادی و رشد تولید در پیشگاه ملت با اعتبار به حق 
و حقیقت و پرهیز از مصلحت های کاذب از حقیقت مظلومیت نظام 

مردم،دولت مردمی و مجلس انقلابی سخن خواهم گفت.
کاهش سرمایه اجتماعی در نتیجه ناکارآمدی اشباع شده مدیریتی 
کشور و شعاری شدن ارزش های اصیل انقلاب در پرتو قبیله نگری و 
بی تقوایی سیاسی و سوء استفاده از معیارهای انقلاب و ایجاد بحران 
اقتصادی بوجود امده اســت، قبیله نفوذ انقلابی نماها که در پیوندی 
ناگسســتنی با کانون های قدرت و ثروت نوظهور در جهت خلاف 
تحقق علمی شعار سال عمل می کنند و زمینه ساز بیکاری،آسیب های 
اجتماعی فراگیر شده اند.نماینده مردم بروجرد ادامه داد: بنده معتقدم 
ترسیم ماجرای قدرت فرصت طلبان نفوذی فتنه گر در افشای کانون 
فتنه و انحراف برای جلوگیری از ثبت ناصحیح وقایع و تبیین مسائل 
پشت پرده ضرورتی عبرت آمیز است،در شرایطی که دولت مردمی  با 
حداکثر ظرفیت تلاش برای تحقق شعار سال و رشد تولید،مهار تورم 
است، این جریان نفوذی قدرت طلب  با اقدامات پلید و تحریک افرادی 
خاص که مزین و آماده شــده اند برای این روزها ،سعی در دو قطبی 
کردن های کاذب و متزلزل نشان دادن مسئولان و بحرانی  نشان دادن  

کردن شرایط هستند و تمام تلاش خود را می کنند.

نماینده مردم بجنورد در مجلس گفت: وزارت آموزش و پرورش در یک 
ماه با حدود 2۰۰ هزار کسری نیرو روبرو می شود.

محمد وحیدی در نشســت علنی دیروز مجلس با استناد به اصل )3( قانون اساسی در 
اخطاری گفت: ما باید در راستای عدالت و رفع تبعیضات ناروا حرکت کنیم؛ علیرغم اینکه 
بیش از صد نفر از همکاران اولویت طرح ساماندهی نیروی انسانی در آموزش و پرورش را 

امضا کردند اما این طرح در رتبه پانزدهم تا هجدهم دستور کار جلسه علنی قرار می گیرد.
نماینده مردم بجنورد، مانه، سملقان، جاجرم، گرمه، راز و جرگلان در مجلس با بیان اینکه 
وزارت آموزش و پرورش در یک ماه با حدود 200 هزار کســری نیرو روبرو می شود، ادامه 
داد: طرح ســاماندهی نیروی انســانی آموزش و پرورش از ادغام 10 طرح تدوین شده و 
اکنون کمیسیون تخصصی نظر خود را بیان کرده است اما همیشه جزء 1۵ تا 18 دستور 
جلســه صحن علنی قرار دارد، چگونه در هیأت رئیسه اولویت بندی را اعلام می کنید که 
نمی توان یک قانون پس از 9 ماه در دستور اول قرار بگیرد، این در حالی است که برخی از 
دستور العمل هایی که در جایگاه نخست قرار می گیرد، از نهایی شدن آن در کمیسیون تنها 

یک تا دو ماه می گذرد، چه کسی پاسخگو است؟
به گزارش خانه ملت، وی با بیان اینکه چه کسی پاسخگوی شرایط آموزش و پرورش در 
مهرماه خواهد بود، افزود: برخی از تصمیماتی که در مجلس گرفته می شود، تصمیم گیرنده 
شما هستید، شما به آیین نامه قسم خوردید و باید با عدالت رفتار کنید، این اولویت بندی ها 
چگونه تعیین می شود؟ از شما می خواهم برای این موضوع دستوری دهیدحجت الاسلام و 
المسلمین مجتبی ذوالنوری نایب رئیس مجلس که ریاست جلسه را برعهده داشت، در پاسخ 
به این نماینده گفت: دستور جلسات را رئیس مجلس به همراه معاون قوانین و دبیر اول تعیین 
می کنند، آقای متفکرآزاد در حال حاضر حضور دارد و من موضوع شما را نیز به استحضار 
رئیس مجلس می رسانم. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: طرحی که 
در دستور است مورد توجه بخش قابل توجهی از مردم است و به اهتمام ویژه نیاز دارد. نایب 
رئیس مجلس درباره تعیین نوبت دستورکار صحن مجلس گفت: از آنجا که برخی گروه های 
مختلف نسبت به تغییر نوبت دستورکار صحن علنی به نمایندگان پیامک زده و اعتراض 

می کنند باید این نکته را بیان کنم که فوریت ها، اولویت  طرح ها و لوایح را تعیین می کند، در حال 
حاضر تعداد دو فوریت ها بسیار است و طرح این دوفوریت ها دارای نوبت است.وی ادامه داد: 
 طرح ها و لوایح یک فوریتی نیز بسیار بوده و دارای نوبت هستند، از سوی دیگر اولویت حدود

 40 طرح و لوایح به امضای نمایندگان رسیده است که این طرح ها و لوایح نیز نوبت خود 
را دارند. ممکن است جای این طرح ها و لوایح به طور طبیعی در ردیفی که قرار دارند، تغییر 
کند. حجت الاسلام ذوالنوری با ذکر مثالی به تشریح مطلب فوق پرداخت و گفت: به طور 
مثال ممکن است طرح کنکور در نوبت 14 دستور کار صحن علنی قرار گرفته باشد اما هفته 
بعد این طرح به رتبه 16 منتقل شود. عزیزان پشت کنکور ما فکر می کنند منافعی در این 
اقدام وجود دارد اما در توضیح چرایی این اقدام باید به اقدام امروز اشاره کنم؛ امروز ماده )29( 
طرح تأمین مالی تولید برای بررسی به کمیسیون ارجاع شد، در برخی مواقع نیز مصوبات ما 
که برای بررسی به شورای نگهبان ارسال شده با ایراد مواجه شده و به مجلس بازمی گردد. 
بنابراین طرح و لایحه ای که به کمیسیون ارجاع شده یا از شورای نگهبان بازگشته، پس 
از اینکه مجدد به صحن می آید باید بدون نوبت در دستور کار قرار می گیرد در نتیجه این 
موضوع دستورجلســات تغییر می کند. وی ادامه داد: با این اقدام ممکن است برخی فکر 

کنند که این جابجایی ها تعمداً اتفاق افتاده در حالی که بر اساس آیین نامه انجام شده است.

قراربوددرسندچشمانداز
هرخانوارایرانیصاحبخانهشود

آموزشوپرورشدرمهرماه
باحدود200هزارکسرینیروروبرواست

مدیریتشهریبعدازوقوعهرحادثهخودمردمرامقصرجلوهمیدهد!
رئیسکمیسیونحملونقلشورایشهرتهران:پلهبرقینبایدقتلگاهشهروندانباشد

 رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر تهران گفت: پله برقی برای 
راحتی مردم در خیابان نصب می شود و قرار نیست این پله ها محل صدمه و قتلگاهی 
برای شهروندان باشد. این رویکرد نادرستی است که بعد از وقوع هر حادثه، مدیریت 

شهری، خود مردم را مقصر جلوه بدهد.
 در روزهای اخیر موضوع قطع دست کودک 9 ساله بر اثر حادثه ایجادشده در یک پله برقی در منطقه 16 
پایتخت، بار دیگر موضوع خرابی، فرسودگی و حوادث احتمالی پله برقی های پل های عابر پیاده و متروی 
تهران را مورد توجه قرار داده است. در این حادثه اما نکته مهم، عدم عذرخواهی سازمان زیباسازی شهر تهران 
به عنوان متولی نگهداشت پله برقی های پل های عابر پیاده از خانواده کودک آسیب دیده بود و این سازمان 
حتی در بیانیه خود درباره این حادثه به نوعی این خانواده را مقصر دانست و تاکید کرد که »کودکان باید با در 
دست داشتن دست والدین از پله برقی استفاده کنند و این کودک دست خود را روی صفحه پله برقی قرار داده 
بود.«  اما در دوره کنونی مدیریت شهری تهران، این اولین باری نیست که به دلیل ضعف نگهداشت امکانات 
شهری، حادثه ای ناگوار برای کودکان رخ می دهد و تا کنون چند بار شاهد وقوع چنین حوادثی در این زمینه 
بوده ایم؛ به طور مثال علاوه بر حادثه چله برقی متروی شهید بهشتی در خرداد امسال که 18 مصدوم داشت 
و کودکان نیز در زمره مصدومان آن بودند، در تیرماه 1401 یک کودک 4 ساله که به همراه خانواده خود برای 

استراحت به حاشیه میدان افسریه رفته بود، داخل یک چاه موجود در فضای سبز سقوط کرد و کشته شد.
جالب این که در آن حادثه نیز شهردار وقت منطقه 1۵ که چند ماه بعد به عنوان شهردار منطقه یک برگزیده 
شد، مدیریت شهری را که باید دور آن چاه حصار می کشید و مانع از ورود افراد به آن محدوده خطرناک 
می شد، مقصر نداست و تاکید کرد که »این اتفاق داخل پارک یا فضای سبز تفریحی منطقه رخ نداده است 

و ما برای آبیاری فضای سبز رمپ و لوپ های محدوده افسریه از چاه عمیق دیگری استفاده می کنیم.« 
باید ایمنی پله برقی ها را بالا ببریم تا مردم با خیال آسوده از آن استفاده کنند 

رویکرد مقصر جلوه دادن افراد حادثه دیده به جای پذیرفتن تقصیر در وقوع حادثه توسط مدیریت شهری، اتفاقا 
موجب اعتراض برخی اعضای شورای شهر تهران نیز شده است و ناصر امانی در همین زمینه در جلسه روز 

1۵ مرداد شورا تاکید کرد که »ای کاش به جای سازمان زیباسازی، روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری 
اطلاعیه می داد و عذرخواهی می کرد و با خانواده ابراز همدردی می کرد و خسارت را به عهده می گرفت، نه 
این که یک اطلاعیه بدهند و پیشاپیش خود را از همه چیز تبرئه کنند و تقصیر را بر گردن یک کودک 9 ساله 
و مادرش بیاندازند که مهمان ما بودند.« این نکته ای است که سید جعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر تهران نیز در گفت وگو با ایلنا آن را تایید کرد و گفت: این رویکرد 
نادرستی است که بعد از وقوع هر حادثه، مدیریت شهری خود مردم را مقصر جلوه بدهد. پله برقی برای راحتی 
مردم در خیابان نصب می شود و قرار نیست این پله ها محل صدمه و قتلگاه برای شهروندان باشد، بنابراین 
اگر یک پله نقص دارد یا آسیب پذیر است، باید مشکل آن را برطرف کنند تا مردم بتوانند با ایمنی و امنیت 
در پله برقی ها تردد کنند. به گزارش ایلنا،وی افزود: نمی توانیم به شهروندان بگوییم که کودکان یا مثلا افراد 
سالمند و کم توان نباید از پله برقی ها تردد کنند و بقیه افرادی هم که می خواهند از این پله ها استفاده کنند، 
مسئولیت جانشان با خودشان است. این حرف غیرمنطقی است و ما باید ضعف ها و اشکالات پله برقی ها را 

رفع کنیم و سطح ایمنی آنها را بالاتر ببریم تا شهروندان بتوانند با خیالی آسوده از این پله ها استفاده کنند.
شهرداری حتما باید از خانواده کودک آسیب دیده دلجویی کند 

تشکری هاشمی با بیان این که اشکالات موجود در پله برقی ها ناشی از طراحی آنها نیست، بلکه بر اثر 
فرسودگی و سال ها استفاده از آنها، ایراداتی در آنها به وجود آمده است که باید رفع شود، عنوان کرد: شهرداری 
تهران حتما باید از خانواده آسیب دیده در حادثه اخیر عذرخواهی و دلجویی کند و روند درمان فرزند آنها را تا 
انتها دنبال کند. همچنین حتما باید با مقصران احتمالی که در نگهداشت پله برقی ها ضعف داشتند، برخورد 
قانونی صورت گیرد تا این گونه اتفاقات و سهل انگاری ها تکرار نشود.رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل 
شورای اسلامی شهر تهران ادامه داد: هنوز نمی توان اظهار نظر کرد که آیا شهرداری و سازمان زیباسازی 
در این حادثه مقصر بوده یا خیر، ولی اولا ما در کمسیون عمران شورا در حال تهیه گزارش درباره این مساله 
هستیم و ثانیا مدیریت شهری به لحاظ انسانی وظیفه دارد که حتی اگر هیچ تقصیری متوجه آن نباشد، حتما 

از خانواده آسیب دیده دلجویی کند و به فرزند آنها رسیدگی دقیق داشته باشد. 

فعال بودن یک پله برقی به معنای ایمنی کامل آن نیست 
تشــکری هاشــمی در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: براساس آخرین گزارشی که در نیمه 
اردیبهشت ماه امسال درباره وضعیت خرابی پله برقی های پل های عابر پیاده تهیه کردیم، بیش از 7۵ درصد 
پله برقی ها کار می کند، اما فعال بودن یک پله برقی الزاما به معنای نداشتن نقص یا برخورداری از ایمنی کامل 
نیست، یعنی ممکن است یک پله برقی روشن باشد، اما مثلا هندریل آن خراب باشد یا استپ ها یا دندانه های 
صفحه ثابت آن آسیب دیده باشد و همه این موارد ممکن است باعث ایجاد حادثه شود.وی در ادامه گفت: 
برای این که پله برقی های پل های عابر پیاده همواره فعال باشد یا کمتر دچار نقص یا خرابی شود یا اگر 
مشکلی هم پیش بیاید، سریعا برطرف شود، نباید مدیریت این پله برقی ها با سازمان زیباسازی شهر تهران 
باشد، زیرا این سازمان، واحد تخصصی نگهداری از پله برقی ها نیست و دلیلی نمی شود که چون سازمان 
زیباسازی تبلیغات عرشه پل ها را برعهده دارد، تعمیرات و نگهداشت پله برقی ها نیز به این سازمان واگذار شود.

نگهداشت پله برقی ها باید به شهرداری های نواحی سپرده شود  
رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران با تاکید بر این که موضوع نگهداشت پله برقی  ها 
باید از سازمان زیباسازی گرفته و به واحد های تخصصی مربوطه داده شود، گفت: به نظر می رسد بهترین 
واحد های تخصصی که می توانند تعمیر و نگهداشــت پله برقی ها را برعهده داشته باشند، معاونت های 
حمل ونقل شهرداری های مناطق هستند و خود مناطق نیز این کار را از شهرداری های ناحیه مطالبه کنند، 

یعنی در عمل نگهداشت پله برقی ها به نواحی شهرداری سپرده شود.
وی در پایــان تصریح کرد: با توجه بــه این که حدود ۵00 پله برقی پل عابر پیاده در تهران وجود دارد و 
شهرداری 123 ناحیه دارد، بنابراین اگر مدیریت پله برقی  ها به نواحی سپرده شود، به هر ناحیه شهرداری به 
طور متوسط کمتر از ۵ پله برقی می رسد که شهرداران نواحی و مدیران فنی و اجرایی هر ناحیه می تواند هر 
روز از این پله ها بازدید کنند، اما وقتی مدیریت تمام پله برقی ها به یک سازمان واگذار می شود که وظایف 
اجرایی متعددی دارد و یک نهاد تخصصی نیز محسوب نمی شود، حتما احتمال بروز نقص و حوادث احتمالی 

در پله برقی ها نیز بالا می رود.

خریدکالباسرویاشد
رئیساتحادیهصنفمحصولاتگوشتی:

معروف خانی گفت: کالبــاس کیلویی ۴۰۰ هزار 
تومان تجربه جدیدی اســت که قبلا نداشتیم و 
گرانی واحدها را به ورشکستگی نزدیک کرده است. 
بحث تزریق گوشت های برزیلی به کارخانه های 

فراورده های گوشتی را تکذیب می کنم.
مصرف فراوده های گوشــتی مثل سوســیس، کالباس و 
همبرگرهای آماده همیشه با چالش های مختلفی روبرو بوده 
اســت. اغلب درباره اررش غذایی و مناسب بودن کیفیت آن 
بحث می شود. هر چند پزشکان به صورت کلی توصیه عدم 
مصرف ایــن فراورده های کارخانــه ای را دارند اما در جامعه 
امروزی و با سرعتی که زندگی های شهرنشینی دارد، نمی توان 
انتظار داشت عملی شدن چنین توصیه ای را داشت. بنابراین 
کارخانه ها موظف هستند نسبت به مواد اولیه تولید فراوردهای 
گوشتی حساس تر عمل کنند.هفته گذشته در پی اظهار نظر 
امین اسدی سخنگوی ساازمان دامپزشکی کشور اعلام شد 
که 121 تن گوشــت برزیلی که حدود یک سال در گمرک 
هرمزگان مانده بوده اســت راهی کارخانه های سوسیس و 

کالباس شده است. 

چالش های جدی بر سر راه تولیدکنندگان 
فراورده های گوشتی

مصطفی معروف خانی رئیــس اتحادیه صنف محصولات 
گوشتی )سوســیس، کالباس و همبرگر( به خبرنگار گسترش 
نیوز گفت: در ارتباط با واحدهای صنفی فروشندگان محصولات 
گوشتی سوسیس، کالباس و هبرگر متاسفانه می توان گفت این 
واحدها با معضلات مختلفی روبرو هستند. اولین معضل مورد 
مالیاتی است که همکاران ما در سال جدید نسبت به سال گذشته 
مالیات های گزافی برایشان در نظر گرفته شده است و این مشکل 
باعث شده است بخش اعظمی از واحدهای صنفی ما در حال 
جمع آوری و ورشکستگی باشند. وی افزود: دومین مشکلی که با 
آن روبرو هستیم گرانی بیش از حد است که باعث شده با کالباس 
کیلویی 400 تا ۵00 هز ار تومان مواجه باشیم که چنین قیمتی را 
قبل از این تجربه نکرده بودیم و دلیل آن هم به عوامل مختلفی 
بستگی دارد. عواملی مثل افزایش بی رویه ارز و گرانی بالای 300 
درصدی ادویه ها برای تولید فراورده های گوشتی، گرانی گوشت 
سفید و گوشت قرمزو گران شدن اجناس مورد نیاز هر کدام به نوع 
خود چالش های بزرگی در صنف تولید فراورده های گوشتی است.

فشار گرانی حامل های انرژی به تولیدکنندگان
رئیس اتحادیه صنف محصولات گوشــتی خاطرنشان کرد: 
افزایــش حامل های انرژی نیز باعث شــده اســت یک واحد 
صنفی هزینه به فرض 2 میلیون تومانی برق در ســال گذشته 
را امسال 7 میلیون تومان بپردازد. واحدهای صنفی تولید و پخش 
فراورده های گوشتی نیاز به فضایی استاندارد برای برودت و سرما 
دارند تا محصولات ســلامت به دست مصرف کننده برسد، به 
همین علت سردخانه ها و یخچال ها باید مداوم فعالیت کند و با 
وجود گران شدن هزینه های انرژی، واحدهای صنفی را با رشد 

هزینه ها روبرو هستند.معروف خانی در ادامه اشاره کردک افزایش 
اجاره بها نیز از طرفی برای واحدهای صنفی، به شکل سرسام 
آوری بالا رفته است. واحد صنفی که به فرض در سال گذشته 
۵ تا 10 میلیون تومان کرایه مغازه را می داد در ســال جاری با 
رشــدی چند برابری روبرو شده است. برای حل این معضلات 
نامه نگاری های متعددی با سازمان حمایت واتاق اصناف تهران 
داشتیم که امیدواریم منجر به نتیجه گیری خوبی در این زمینه 
شود. ســیکل اداری طوری است که باید بررسی کامل شود تا 
مخصوصا در زمینه حل معضل گرانی و بازگشت قدرت خرید به 
مردم در خصوص خرید محوصلات فراورده های گوشتی اقدامات 

لازم انجام شود.
شفاف سازی درباره گوشت های برزیلی

معروف خانی درباره تزریق گوشــت های برزیلی به واحدهای 
صنفی تولید فراورده های گوشتی گفت: این موضوع توسط رئیس 
استاندارد صحبت شده است و در فضای مجازی بسیار به این 
زمینه دامن زده شد. اما بنده به عنوان یکی از متولیان این صنعت 
لازم اســت توضیحاتی را در این مورد ارائه دهم. 194 شرکت 
تولید فراورده های گوشتی سوسیس و کالباس در کشور داریم 

و از این تعداد 142 تا شرکت فعال هستتند. تمام کارخانه های 
تولید سوسیس و کالباس وهمبرگر خوشبختانه زیر نظر بازرسین 
بهداشــت، کارشناسان ســازمان غذا و دارو و بازرسین سازمان 
استاندارد فعالیت دارند. این فرضیه که گوشت های برزیلی وارد 
شده به کشور بعد از یک سال به کارخانه های تولید محوصلات 
گوشتی منتقل شود و به پروسه تولید اضافه شده باشد را صریحا 
تکذیب می کنم و چنین اتفاقی نیفتاده است. تمام کارخانه های ما 
از گوشت هایی استفاده می کنند که مهر استاندارد خورده است.

رئیس اتحادیه صنف محصولات گوشتی در پایان به گسترش 
نیوز گفت: از تمام همشهری های تهرانی یا عموم مردم از سطح 
کشور خواهشمندم که انواع فراورده های گوشتی مثل سوسیس، 
کالباس، همبرگر و ناگت ها را از واحدهای صنفی زیر نظر اتحادیه 
تهیه کنند، این واحدها پروانه کســب از اتحادیه فراورده های 
گوشــتی را دارند. توصیه ذکر شده به این دلیل است که تمام 
واحدهای صنفی زیر نظر اتحادیه، از نظر کیفی، کمی و قیمتی به 
صورت مرتب توسط اتحادیه رصد می شوند. اگر تخلفی صورت 
بگیرد توسط بازرسان اطلاع رسانی می شود و به تعزیرات حکومتی 

ارجاع داده می شود.


